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Rada Miejska w Prudniku 

Komisja Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia, Komisja Spraw Obywatelskich i Porządku 

Publicznego 

Protokół nr LX/2023 
ze wspólnego posiedzenia 

Komisji Oświaty Kultury, Sportu i Zdrowia 

wraz z Komisją  Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego 

 

Posiedzenie w dniu 24 października 2023 r. 

Obrady rozpoczęto 24 października 2023 r. o godz. 08:00, a zakończono o godz. 10:00 tego 

samego dnia. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 7 członków Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia.   

Obecni:           

1. Rafał Bolibrzuch 

2. Ryszard Czeczel 

3. Marcin Domino 

4. Alicja Isalska 

5. Ludmiła Lisowska 

6. Urszula Rzepiela 

7. Jacek Urbański 

8. Arkadiusz Zaczyński 

9. Zofia Zeprzałka-Krzemień 

/lista obecności radnych stanowi załącznik nr 1/ 

 

W posiedzeniu wzięło udział 5 członków Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku 

Publicznego.             

Obecni: 

1. Alicja Isalska 

2. Marcin Krasoń 

3. Ludmiła Lisowska 

4. Stanisław Mięczakowski 

5. Jacek Urbański 

6. Arkadiusz Zaczyński 

7. Zofia Zeprzałka-Krzemień 

 

1. Porządek obrad: 

a) Otwarcie posiedzenia i stwierdzenie quorum 

Posiedzeniu komisji przewodniczyli Przewodniczący Komisji Spraw obywatelskich i 

Porządku Publicznego – Jacek Urbański, Przewodnicząca Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i 

Zdrowia Ludmiła Lisowska. 

Przewodniczący na wstępie przywitali radnych oraz zaproszonych gości. Stwierdzili, że 

Komisje posiadają quorum do podejmowania opinii i wniosków. 

W posiedzeniu udział wzięli: Wiceburmistrz Jarosław Szóstka, Skarbnik Gminy Wioleta 

Zator, Zastępca Naczelnika Wydziału Mienia Gminy Anna Tomczyk, Naczelnik Wydziału 

Inwestycji Aleksander Gacek, Dyrektor Gminnego Zarządu Oświaty i Wychowania Maria 

Strońska, Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami Monika Gniecka – Witkowska. 
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b) Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji odbytego w miesiącu wrześniu 

Przewodnicząca Komisji Ludmiła Lisowska poddała pod głosowanie przyjęcie protokołu  

z posiedzenia Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia w miesiącu wrześniu. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji odbytego w miesiącu wrześniu.  

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Rafał Bolibrzuch, Ryszard Czeczel, Alicja Isalska, Ludmiła Lisowska, Jacek Urbański, 

Arkadiusz Zaczyński, Zofia Zeprzałka-Krzemień 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Domino, Urszula Rzepiela 

 

Przewodniczący Komisji Jacek Urbański poddał pod glosowanie przyjęcie protokołu  

z posiedzenia Komisji Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego w miesiącu wrześniu. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z posiedzenia Komisji odbytego w miesiącu wrześniu.  

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Alicja Isalska, Ludmiła Lisowska, Jacek Urbański, Arkadiusz Zaczyński, Zofia Zeprzałka-

Krzemień 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Krasoń, Stanisław Mięczakowski 

 

2. Informacja na temat gospodarki leśnej, stanu drzewostanu i zalesień na terenie Gminy 

Prudnik w roku 2023 (druk nr 1461) 

Na posiedzeniu nie było przedstawiciela nadleśnictwa. 

Radni nie podjęli dyskusji odnośnie druku. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie informacja na temat gospodarki leśnej, stanu drzewostanu i zalesień na terenie 

Gminy Prudnik w roku 2023 (druk nr 1461) kolejno przez: 

Komisję Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia:  

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Rafał Bolibrzuch, Ryszard Czeczel, Alicja Isalska, Ludmiła Lisowska, Jacek Urbański, 

Arkadiusz Zaczyński, Zofia Zeprzałka-Krzemień 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Domino, Urszula Rzepiela 

 

Komisję Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego: 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Alicja Isalska, Ludmiła Lisowska, Jacek Urbański, Arkadiusz Zaczyński, Zofia Zeprzałka-
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Krzemień 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Krasoń, Stanisław Mięczakowski 

 

3. Informacja o realizacji zadań oświatowych w Gminie Prudnik w roku szkolnym 2022/2023 

(druk nr 1462) 

Informacje omówiła Dyrektor Gminnego Zarządu Oświaty i Wychowania Maria 

Strońska. Do przedłożonej informacji Dyrektor dodała, że osiągnięcia będą przedstawione 

radnym w osobnej informacji. Ponadto wiele szkół boryka się z małą ilością uczniów. W 

szkołach trzeba zatrudniać dodatkowe osoby jako pomoc dla uczniów tego potrzebujących. 

Dyrektor podsumowała jednak, że szkoły bardzo dobrze sobie radzą, pozyskują środki 

zewnętrzne.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty Ludmiła Lisowska oznajmiła, że po przeczytaniu 

informacji należy bardzo pogratulować wspaniałej całorocznej pracy, która potwierdzona jest 

wysokimi wynikami egzaminów 8-klasisty oraz wieloma innymi sukcesami.  Radna poruszyła 

temat zmiany zasad wynagradzania.  

Burmistrz Grzegorz Zawiślak zapewnił, że nie ma zmian zasad wynagradzania. Każda 

zmiana musi być konsultowana ze związkami zawodowymi. Budżet oświaty jest ustalany od 

września do września, gmina planuje budżet od stycznia do stycznia, więc w tym przypadku 

trochę się to rozjeżdża. Duży wpływ ma również spadek ilości dzieci. Wiadomo, że 

subwencja idzie za dzieckiem, dlatego też wskaźniki w małych miastach są gorsze niż w 

dużych, gdzie tych dzieci jest o wiele więcej. Kolejnym czynnikiem generującym koszty jest 

brak nauczycieli – specjalistów. Są problemy techniczne, które się pojawiają, ale gmina sobie 

z tym poradzi. Burmistrz wspomniał też o kwocie subwencji oraz o ogólnych wydatkach na 

oświatę.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty Ludmiła Lisowska stwierdziła, że kiedy dyrektorzy 

przyjmują plan budżetu bardzo misternie wyliczają plan płac na rok przyszły. Pani skarbnik 

dostaje szczegółową informację na temat planów wydatków na przyszły rok. Radna wyraziła 

zdanie, że jest dla niej zaskoczeniem, że teraz okazuje się, że środków brakuje, skoro w planie 

budżetu wszystkie aspekty były ujęte. Dodała, że ma świadomość, że mogą być małe 

wahanie, jednak w momencie gdy nie ma podwyżek jest wiadomym ile od stycznia do 

grudnia na fundusz płac trzeba będzie przeznaczyć środków. Druga sprawa - interpretacja 

nauczania indywidualnego ucznia niepełnosprawnego. Radna zwróciła uwagę na fakt 

wstrzymania dodatku za pracę w trudnych warunkach w jednej szkole po audycie. Radna 

oznajmiła, że skoro jest regulamin wynagradzania zatwierdzony przez Radę Miejską 

obowiązujący do końca roku oraz opinia radcy prawnego, to nie powinno się tej opinii 

podważać inną opinią. W tym momencie sytuacja ta wywołała niepotrzebny ferment i 

oburzenie na urząd.  

Burmistrz Grzegorz Zawiślak przedstawił jak kształtuje się budżet. Nie da się w sposób 

precyzyjny go zaplanować. Przede wszystkim z terminów, o których burmistrz wspomniał 

wcześniej. Również w momencie, gdy pojawiła się podwyżka najniższej pensji trzeba było 

zabezpieczyć podwyżkę dla nauczycieli, której wcześniej w planach nie było. Również inne 

nieoczekiwane czynniki mają wpływ na kształtowanie się budżetu. 

Skarbnik Wioleta Zator oznajmiła, że dyskusja wywołana w mediach społecznościowych 

bardzo ją zabolała. Nie wszyscy mają informacje całościowe, niektórzy przekazują informacje 

cząstkowe i później jest taki odbiór społeczeństwa. Skarbnik przedstawiła jak kształtował się 

plan budżetu oraz jego wykonanie w roku 2022 oraz 2023. Pokazała, że budżet cały czas jest 

uzupełniany. Subwencja nie pokrywa w całości wydatków związanych z oświatą.  Wioleta 

Zator poinformowała, że dokumenty do zaplanowania budżetu na rok na rok 2024 wynoszą 

60 000 000zł, natomiast subwencje jaka otrzyma gmina to kwota 25 000 000 zł. I tu należy się 
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zastanowić jak rozwiązać te problemy. Bo to jest tylko oświata, ale są jeszcze spółki i 

wydatki, które gmina musi ponosić co miesiąc. 

Dyrektor GZOiW Maria Strońska dodała, że tak zwany dodatek specjalny za prace w 

trudnych i uciążliwych warunkach jest wypłacany na podstawie regulaminu wynagradzania 

nauczycieli, który jest corocznie uchwalany przez Radę Miejską.  Przysługuje nauczycielom 

w gminie, którzy pracują z dziećmi z orzeczeniem o potrzebie kształcenia specjalnego, oraz 

wypłacany jest nauczycielom, którzy prowadzą zajęcia indywidualne z uczniem. Dyrektor 

poinformowała, że w związku z tym, że nie do końca było wiadomo, którym nauczycielom 

dodatek powinien być przydzielony w 2018 poprosiła o opinię prawną radcę prawnego 

zatrudnionego w Gminnym Zarządzie Oświaty, który pracuje na rzecz gminnych placówek 

oświatowych i Gminnego Zarządu Oświaty. Pan mecenas jest radcą bardzo doświadczonym, 

pracuje długo, długo rozstrzyga sprawy oświatowe, bardzo dobrze zna się na prawie 

oświatowym, które łatwe nie są i sprawiają dużo trudności. Radca ma również wcześniejsze 

doświadczenie w pracy w RIO.  Dyrektor przytoczyła fragment opinii radcy, który pisze, że 

za pracę w trudnych warunkach, uznaje się prowadzenie indywidualnego nauczania dziecka 

zakwalifikowanego do kształcenia specjalnego. Tego rodzajami zajęć są m.in. zajęcia 

rewalidacyjne, zajęcia psychologiczno-kompensacyjne, w tym logopedyczne, korekcyjne, 

wyrównawcze, o ile odbywają się one indywidualne, z tym z uczniem, a ich potrzeba 

prowadzenia wynika z wydanej opinii czy orzeczenia. Oznajmiła, że dla niej wiążące jest 

orzeczenie o potrzebie kształcenia specjalnego. Natomiast w tym roku odbyła się kontrola 

wewnętrzna, prowadzona przez kontrolera Urzędu Miejskiego w Zespole Szkół w Prudniku. 

Podczas tej kontroli Pani kontroler zwróciła uwagę na dodatek specjalny, przyznany 

nauczycielom, i przytoczyła opinię prawną z roku 2023. Jest to radca prawny zatrudniony  

w Warszawie, który podważa te zapisy dotyczące nauczania indywidualnego. Dyrektor 

przytoczyła definicję nauczania indywidualnego. Ta definicja tak naprawdę dotyczy formy 

pracy z uczniem. Uczniowie w systemie edukacji nauczani są w różny sposób: w szkołach 

ogólnodostępnych, w oddziałach ogólnodostępnych, w oddziałach integracyjnych, są oddziały 

specjalne. Są też nauczani indywidualnie, jeżeli takie orzeczenie o potrzebie tego nauczania 

indywidualnego dodatkowo posiadają. W tym gronie znajduje się również część uczniów, 

którzy posiadają orzeczenie o potrzebie kształcenia specjalnego, mają te dwie opinie i 

korzystają wtedy z takiej formy pracy. Natomiast Pan radca odniósł się do sposobu pracy z 

uczniem i uznał, że to nie ta ogólna forma pracy, ta definicja obowiązująca, tutaj powinna 

wchodzić w grę, ale to nauczanie indywidualne poprzez sposób pracy z uczniem. Pan 

dyrektor Bazydło, u którego była prowadzona kontrola, mając tą nową opinię, sprawdził 

zapisy prawne obecne, korzystając z dostępnych źródeł, z Leksa, i uznał, że taki dodatek 

powinien zatrzymać i tego dodatku nie wypłacił we wrześniu. Inni dyrektorzy uznali, że dla 

nich jest wiążąca ta opinia, którą mają, która funkcjonuje u nas od wielu lat. Taki dodatek we 

wrześniu wypłacili, natomiast teraz w październiku dodatek wypłaca się z dołu, czyli po 

przepracowanych godzinach, nie tak jak wynagrodzenie nauczyciela. Wstrzymali do chwili 

wyjaśnienia, ponieważ te dwie opinie u nas funkcjonują, która opinia powinna być brana pod 

uwagę i jak właściwie ten przepis należy rozumieć. Maria Strońska oznajmiła, że w sierpniu, 

wiedząc, że jest taka sytuacja, zwróciła się do zapytaniem do Ministerstwa Edukacji i Nauki o 

wydanie opinii zajęcia stanowiska w tej sprawie. Jednak do tej pory nie uzyskała odpowiedzi 

na zapytanie. Ponowiła w tym tygodniu jeszcze raz takie zapytanie do Ministerstwa Edukacji 

i Nauki i postanowiła wraz z dyrektorami poczekać na interpretację. Wówczas okaże się w 

jaki sposób należy postępować. I do chwili wyjaśnienia dodatek zostaje zatrzymany. Po 

wyjaśnieniu, jeżeli ten dodatek będzie należny, oczywiście zostanie nauczycielom wypłacony. 

Dyrektor pokreśliła, że wszystkie środki dotyczące kształcenia specjalnego otrzymywane są w 

ramach subwencji oświatowej, dlatego to zapytanie do Ministerstwa. Wszystkie wydatki są 

ujmowane, klasyfikowane w dwóch rozdziałach, w rozdziale 80.150 one są wyodrębnione i 
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ewidencjonowane właśnie w tych rozdziałach, a dla przedszkoli w rozdziale 80.149. 

Radna Zofia Zeprzałka - Krzemień oznajmiła, że sprawozdanie pokazuje jak wiele 

problemów jest w oświacie. Pochwaliła również osiągnięcia. Poruszyła temat Narodowego 

Programu Rozwoju Czytelnictwa.   

Dyrektor Maria Strońska oznajmiła, że program ten w naszej gminie realizowany jest od 

wielu lat. Jest to już druga edycja programu. Dotyczy o nie tylko zakupu nowych książek, ale 

również wielu wydarzeń czytelniczych.  Programem udało się również objąć przedszkola, 

które zostały doposażone w nowe książki. 

Radny Rafał Bolibrzuch wrócił do tematu wynagrodzeń nauczycieli. Zapytał czy dyrektorzy 

przekazali opinię radcy prawnego pracownikom? Stwierdził, że dyskusja wynikła chyba z 

braku wiedzy.  

Dyrektor Maria Strońska wyraziła zdanie, że dyrektorzy nie mieli jeszcze okazji rozmawiać 

z nauczycielami, ponieważ jest czas rozliczania godzin ponadwymiarowych i teraz te godziny 

spływają. Na pewno nie było jeszcze takiego spotkania, bo tak naprawdę temat ten wypłynął 

w piątek. 

Przewodnicząca Komisji Ludmiła Lisowska stwierdziła, że temat ten poruszył nauczycieli 

również dlatego, ponieważ godzina rewalidacyjna nie jest realizowana jako 45 minut lekcyjne 

tylko 60 minut. Dlatego nagła zmiana i nowa opinia wywołuje niejako popłoch.  

Burmistrz Grzegorz Zawiślak oznajmił, że lata temu pracował w organach państwowych i 

jako kontroler wielokrotnie spotykał się z absurdami prawa. I tak naprawdę jeśli kontroler 

wskazuje jakąś rzecz to zarówno dyrektor jak i burmistrz musi brać ten fakt pod uwagę i go 

respektować. Nie każdy radca prawny wydaje taką samą opinię. Lepiej wstrzymać dodatek 

niż go wypłacić, a później musieć go odzyskać. To są pieniądze publiczne i trzeba rozważnie 

nimi dysponować. Szkoły mają swoje budżety, jednak siłą rzeczy są one powiązane z 

budżetem gminnym. Dyrektorzy nie mogą być sami w tym wszystkim, dlatego tez odbywają 

się spotkania mające na celu wypracowanie dobrych praktyk.  

Po zakończonej dyskusji zaopiniowanie informacji zostało poddane pod głosowanie. 

Głosowano w sprawie: 

Informacja o realizacji zadań oświatowych w Gminie Prudnik w roku szkolnym 2022/2023 

(druk nr 1462) kolejno przez: 

Komisję Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia: 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Rafał Bolibrzuch, Ryszard Czeczel, Alicja Isalska, Ludmiła Lisowska, Jacek Urbański, 

Arkadiusz Zaczyński, Zofia Zeprzałka-Krzemień 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Domino, Urszula Rzepiela 

 

Komisję Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego: 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Alicja Isalska, Ludmiła Lisowska, Jacek Urbański, Arkadiusz Zaczyński, Zofia Zeprzałka-

Krzemień 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Krasoń, Stanisław Mięczakowski 
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4. Zaopiniowanie projektów uchwał pod obrady LXXXIV Sesji Rady Miejskiej:  

1) Gospodarka finansowa: 

Projekty uchwał z zakresu gospodarki finansowej omówiła Skarbnik Wioleta Zator.  

a) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Prudnik na 2023 rok 

(druk nr 1463) 

Radna Zofia Zeprzałka - Krzemień zadała pytanie dotyczące kwoty w wysokości 80 000 zł 

przeznaczone na ogrodzenie cmentarza – czy znajdzie się tam kwota przeznaczona na 

uzupełnienie murku od strony ul. Dąbrowskiego?  Czy być może ZUK dokona naprawy we 

własnym zakresie?  

Przewodniczący Jacek Urbański  zapytał o powód przesunięcia realizacji zadania budynku 

na ul. Tkackiej na rok 2024? Drugie pytanie – wzrost opłat za odpady przy cmentarzu? 

Pytanie trzecie – z czego wzięło się zwiększeni kwoty na wynagrodzenie osobowe jeżeli 

chodzi o schronisko Dąbrówka? 

Skarbnik Wioleta Zator w kwestii Dąbrówki poinformowała, że wzrost wynika z 

konieczności uzupełnienia środków przeznaczonych na wynagrodzenia, gdyż nie były one w 

pełni doszacowane.   

Naczelnik Wydziału Inwestycji Aleksander Gacek oznajmił, że wykonanie ul. Tkackiej 

zostało przesunięte dlatego, że pierwszy przetarg został anulowany z powodu braku środków 

własnych na zawarcie umowy z wykonawcą. Ogłoszony został drugi przetarg, który 

spowodował przesunięcie realnego terminu wykonania inwestycji.  

Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej, Ochrony Środowiska i Rolnictwa Szymon 

Kroczak w temacie budżetu cmentarza wyjaśnił, że przewidywana kwota budżetu była na 

poziomie zeszłorocznym, z lekkim wzrostem. W ramach tych środków również w zeszłym 

roku wykonywany był remont przęseł i pozostałe elementy na cmentarzu. W tym roku spółka 

Ekon w Regionalnym Centrum Gospodarowania odpadami zmieniła cennik i zlikwidowała 

stawkę, która była przewidziana dla odpadów cmentarnych i parkowych. Z cennika zniknęła 

taka pozycja, w związku z tym wszystkie śmieci, które jadą z cmentarza są traktowane jako 

odpady zmieszane, a co za tym idzie w niektórych miesiącach doszło do nawet 10 krotnego 

wzrostu stawki za odpady. Stąd też prośba o zwiększenie środków na utrzymanie cmentarza. 

Naczelnik omówił też składowe, które wchodzą w koszty utrzymania cmentarza. Odnośnie 

remontu murku oznajmił, że Prezes ZUK zobowiązał się do wyremontowania dwóch przęseł 

we wspomnianym ogrodzeniu.  

Po zakończonej dyskusji zaopiniowanie projektu uchwały zostało poddane pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie Gminy Prudnik na 2023 rok 

(druk nr 1463) kolejno przez: 

Komisję Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia: 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Rafał Bolibrzuch, Ryszard Czeczel, Ludmiła Lisowska, Arkadiusz Zaczyński, Zofia 

Zeprzałka-Krzemień 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Alicja Isalska, Jacek Urbański 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Domino, Urszula Rzepiela 
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Komisję Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego: 

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Ludmiła Lisowska, Arkadiusz Zaczyński, Zofia Zeprzałka-Krzemień 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Alicja Isalska, Jacek Urbański 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Krasoń, Stanisław Mięczakowski 

 

b) Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Prudnik na lata 2023-2026 (druk nr 1464) 

Radni dyskusji nie podjęli, pytań i uwag nie wnieśli.   

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej 

Prognozy Finansowej Gminy Prudnik na lata 2023-2026 (druk nr 1464) kolejno przez: 

Komisję Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia: 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Rafał Bolibrzuch, Ryszard Czeczel, Ludmiła Lisowska, Arkadiusz Zaczyński, Zofia 

Zeprzałka-Krzemień 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Alicja Isalska, Jacek Urbański 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Domino, Urszula Rzepiela 

 

Komisję Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego: 

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Ludmiła Lisowska, Arkadiusz Zaczyński, Zofia Zeprzałka-Krzemień 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Alicja Isalska, Jacek Urbański 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Krasoń, Stanisław Mięczakowski 

 

c) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości oraz zwolnień w tym podatku (druk nr 1465) 

Radni dyskusji nie podjęli, pytań i uwag nie wnieśli. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia wysokości stawek podatku od 

nieruchomości oraz zwolnień w tym podatku (druk nr 1465) kolejno przez: 

Komisję Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia: 

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 
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ZA (3) 

Rafał Bolibrzuch, Ryszard Czeczel, Zofia Zeprzałka-Krzemień 

PRZECIW (2) 

Alicja Isalska, Jacek Urbański 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Ludmiła Lisowska, Arkadiusz Zaczyński 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Domino, Urszula Rzepiela 

 

Komisję Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego: 

Wyniki głosowania 

ZA: 1, PRZECIW: 3, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (1) 

Zofia Zeprzałka-Krzemień 

PRZECIW (3) 

Alicja Isalska, Ludmiła Lisowska, Jacek Urbański 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Arkadiusz Zaczyński 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Krasoń, Stanisław Mięczakowski 

 

d) Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zarządzenia poboru 

opłaty skarbowej w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości 

wynagrodzenia za inkaso (druk nr 1466)  

Radni dyskusji nie podjęli, pytań i uwag nie wnieśli.  

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zarządzenia poboru opłaty 

skarbowej w drodze inkasa oraz wyznaczenia inkasentów i określenia wysokości 

wynagrodzenia za inkaso(druk nr 1466) kolejno przez: 

Komisję Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia: 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Rafał Bolibrzuch, Ryszard Czeczel, Alicja Isalska, Ludmiła Lisowska, Jacek Urbański, 

Arkadiusz Zaczyński, Zofia Zeprzałka-Krzemień 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Domino, Urszula Rzepiela 

 

Komisję Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego: 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Alicja Isalska, Ludmiła Lisowska, Jacek Urbański, Arkadiusz Zaczyński, Zofia Zeprzałka-

Krzemień 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Krasoń, Stanisław Mięczakowski 
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2) Gospodarowanie mieniem: 

Uchwały z zakresu gospodarowania mieniem omówiła Zastępca Naczelnika Wydziału 

Mienia Gminy Anna Tomczyk. 

a) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości (druk nr 1467) 

Radni dyskusji nie podjęli, pytań i uwag nie wnieśli. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie sprzedaży nieruchomości (druk nr 1467) kolejno 

przez: 

Komisję Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia: 

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Rafał Bolibrzuch, Ryszard Czeczel, Zofia Zeprzałka-Krzemień 

PRZECIW (2) 

Alicja Isalska, Jacek Urbański 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Ludmiła Lisowska, Arkadiusz Zaczyński 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Domino, Urszula Rzepiela 

 

Komisje Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego: 

Wyniki głosowania 

ZA: 1, PRZECIW: 2, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (1) 

Zofia Zeprzałka-Krzemień 

PRZECIW (2) 

Alicja Isalska, Jacek Urbański 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Ludmiła Lisowska, Arkadiusz Zaczyński 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Krasoń, Stanisław Mięczakowski 

 

b) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości (druk nr 

1468) 

Radni dyskusji nie podjęli, pytań i uwag nie wnieśli. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości (druk nr 1468) 

kolejno przez: 

Komisję Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia: 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĄCY SIĘ: 0, : 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Rafał Bolibrzuch, Ryszard Czeczel, Alicja Isalska, Ludmiła Lisowska, Jacek Urbański, 

Arkadiusz Zaczyński, Zofia Zeprzałka-Krzemień 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Domino, Urszula Rzepiela 
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Komisję Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego: 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Alicja Isalska, Ludmiła Lisowska, Jacek Urbański, Arkadiusz Zaczyński, Zofia Zeprzałka-

Krzemień 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Krasoń, Stanisław Mięczakowski 

 

c) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości (druk nr 

1469) 

radni dyskusji nie podjęli, pytań i uwag nie wnieśli. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wydzierżawienia nieruchomości (druk nr 1469) 

kolejno przez: 

Komisję Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia: 

Wyniki głosowania 

ZA: 7, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (7) 

Rafał Bolibrzuch, Ryszard Czeczel, Alicja Isalska, Ludmiła Lisowska, Jacek Urbański, 

Arkadiusz Zaczyński, Zofia Zeprzałka-Krzemień 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Domino, Urszula Rzepiela 

 

Komisje Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego: 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Alicja Isalska, Ludmiła Lisowska, Jacek Urbański, Arkadiusz Zaczyński, Zofia Zeprzałka-

Krzemień 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Krasoń, Stanisław Mięczakowski 

 

3) Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku 

na terenie Gminy Prudnik (druk nr 1470)  

Zmiany do regulaminu omówił Naczelnik Wydziału Gospodarki Komunalnej i Ochrony 

Środowiska Szymon Kroczak.  

Radni dyskusji nie podjęli, pytań i wag nie wnieśli. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie Regulaminu utrzymania czystości i porządku na 

terenie Gminy Prudnik (druk nr 1470) kolejno przez: 

Komisję Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia: 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 
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Rafał Bolibrzuch, Ryszard Czeczel, Ludmiła Lisowska, Jacek Urbański, Arkadiusz 

Zaczyński, Zofia Zeprzałka-Krzemień 

BRAK GŁOSU (1) 

Alicja Isalska 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Domino, Urszula Rzepiela 

 

Komisję Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego: 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 1, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Ludmiła Lisowska, Jacek Urbański, Arkadiusz Zaczyński, Zofia Zeprzałka-Krzemień 

BRAK GŁOSU (1) 

Alicja Isalska 

NIEOBECNI (2) 

Marcin Krasoń, Stanisław Mięczakowski 

 

b) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi (druk nr 1471) 

Radni dyskusji nie podjęli, pytań i uwag nie wnieśli.  

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia szczegółowego sposobu i zakresu 

świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną przez właściciela nieruchomości 

opłatę za gospodarowanie odpadami komunalnymi (druk nr 1471) kolejno przez: 

Komisję Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia: 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Rafał Bolibrzuch, Ryszard Czeczel, Ludmiła Lisowska, Jacek Urbański, Arkadiusz 

Zaczyński, Zofia Zeprzałka-Krzemień 

NIEOBECNI (3) 

Marcin Domino, Alicja Isalska, Urszula Rzepiela 

 

Komisję Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego: 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Ludmiła Lisowska, Jacek Urbański, Arkadiusz Zaczyński, Zofia Zeprzałka-Krzemień 

NIEOBECNI (3) 

Alicja Isalska, Marcin Krasoń, Stanisław Mięczakowski 

 

c) Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zwolnienia w części 

z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości 

zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady 
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stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym (druk r 1472) 

Przewodniczący Komisji Jacek Urbański zapytał jak rozumieć zapis dotyczący „zwalniania 

w części” z opłaty. 

Kierownik Referatu Gospodarki Odpadami Monika Gniecka – Witkowska 

odpowiedział, że w uchwale zmianie uległ zapis jeżeli chodzi o definicję bioodpadów, 

ponieważ jeżeli chodzi o zwolnienie z opłaty można zwolnić w całości  lub części, jednak 

odnośnie kompostowania bioodpadów zwalnia się z części opłaty, która byłaby należna na 

rzecz gminy.   

Dalsza dyskusja nie została podjęta. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie zwolnienia w części 

z opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi właścicieli nieruchomości 

zabudowanych budynkami mieszkalnymi jednorodzinnymi kompostujących bioodpady 

stanowiące odpady komunalne w kompostowniku przydomowym (druk r 1472) kolejno 

przez: 

Komisję Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia: 

Wyniki głosowania 

ZA: 5, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (5) 

Rafał Bolibrzuch, Ryszard Czeczel, Ludmiła Lisowska, Arkadiusz Zaczyński, Zofia 

Zeprzałka-Krzemień 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jacek Urbański 

NIEOBECNI (3) 

Marcin Domino, Alicja Isalska, Urszula Rzepiela 

 

Komisję Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego: 

Wyniki głosowania 

ZA: 2, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (2) 

Arkadiusz Zaczyński, Zofia Zeprzałka-Krzemień 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Ludmiła Lisowska, Jacek Urbański 

NIEOBECNI (3) 

Alicja Isalska, Marcin Krasoń, Stanisław Mięczakowski 

 

d) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wzniesienia pomnika (druk nr 1473) 

Radni dyskusji nie podjęli, pytań i uwag nie wnieśli.  

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie wzniesienia pomnika (druk nr 1473) kolejno 

przez: 

Komisję Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia: 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Rafał Bolibrzuch, Ryszard Czeczel, Ludmiła Lisowska, Jacek Urbański, Arkadiusz 

Zaczyński, Zofia Zeprzałka-Krzemień 
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NIEOBECNI (3) 

Marcin Domino, Alicja Isalska, Urszula Rzepiela 

 

Komisję Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego: 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Ludmiła Lisowska, Jacek Urbański, Arkadiusz Zaczyński, Zofia Zeprzałka-Krzemień 

NIEOBECNI (3) 

Alicja Isalska, Marcin Krasoń, Stanisław Mięczakowski 

 

e) Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Prudnik (druk nr 1474)  

Projekt uchwały omówił Sekretarz Marek Radom. 

Głosowano w sprawie: 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia projektu Regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków na terenie Gminy Prudnik (druk nr 1474) kolejno przez: 

Komisję Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia: 

Wyniki głosowania 

ZA: 6, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (6) 

Rafał Bolibrzuch, Ryszard Czeczel, Ludmiła Lisowska, Jacek Urbański, Arkadiusz 

Zaczyński, Zofia Zeprzałka-Krzemień 

NIEOBECNI (3) 

Marcin Domino, Alicja Isalska, Urszula Rzepiela 

 

Komisję Spraw Obywatelskich i Porządku Publicznego: 

Wyniki głosowania 

ZA: 4, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 3 

Wyniki imienne: 

ZA (4) 

Ludmiła Lisowska, Jacek Urbański, Arkadiusz Zaczyński, Zofia Zeprzałka-Krzemień 

NIEOBECNI (3) 

Alicja Isalska, Marcin Krasoń, Stanisław Mięczakowski 

 

4. Sprawy bieżące Komisji, zamknięcie posiedzenia. 

a) Zaopiniowanie monitoringu na ul. Grunwaldzkiej i Kościuszki 

Naczelnik Wydziału GCR Mirosław Banaś odczytał pismo, które wpłynęło do Urzędu z 

Zespołu Szkół Rolniczych w Prudniku dotyczące podjęcia działań interwencyjnych w postaci 

monitoringu miejskiego na ulicy Grunwaldzkiej w Prudniku obejmujące swym zasięgiem 

przystanki autobusowe oraz miejsce na chodniku przy sklepie Lewiatan. 

Radni podjęli dyskusje w temacie mapy monitoringu znajdującego się na terenie miasta.   

Wraz z Naczelnikiem przeanalizowano zasadność prośby Zespołu Szkół Rolniczych. 

Radni poprosili o przesłanie wykazu kamer oraz protokołu ze spotkania w sprawie 

planowanej rozbudowy monitoringu miasta Prudnika. Wówczas radni będą mogli odnieść się 

do prośby o podjęcie działań wymienionych w piśmie Zespołu Szkół Rolniczych. 

Naczelnik Mirosław Banaś oznajmił, że prześle pisma na skrzynki pocztowe. 

 



14 

 

Przewodniczący Komisji Spraw Obywatelskich Jacek Urbański przypomniał 

Burmistrzowi o złożonej na poprzedniej Komisji deklaracji przygotowania pisma dotyczącego 

ul. Ratuszowej i znajdującego się tam tunelu.  

Burmistrz Grzegorz Zawiślak oznajmił, że pismo jeszcze w tym tygodniu zostanie 

sporządzone.  

Przewodnicząca Komisji Oświaty Ludmiła Lisowska wyraziła opinię, że sytuacja we 

wspominanym miejscu bardzo się poprawiła, patrole są bardzo częste, jednak osoby pod 

wpływem alkoholu w dalszym ciągu można tam zastać.  

Burmistrz  poinformował radnych o tematach związanych z Polskim Ładem i projektach 

pojawiających się w ramach tego wsparcia finansowego. Jednym z tematów są remonty 

czterech podwórek: pierwsze - przy ul. Pocztowej i Górnej, drugie podwórko znajdujące się 

przy ul. Piastowskiej i Kościuszki (tunel w stronę Biedronki), trzecie podwórko przy ul. 

Kwiatowej i Piastowskiej, czwarte podwórko koło cmentarza komunalnego  oraz jednego 

placu zabaw znajdujący się na ul. Szpitalnej.  

Dalsza dyskusja nie została podjęta.  

 

Wobec wyczerpania porządku obrad posiedzenie zakończono. 

 

 

 

  

Przewodnicząca  

Komisji Oświaty, Kultury, Sportu i Zdrowia 

 

Ludmiła Lisowska 
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